
Rada Gminy Aleksandrów 
OS.0002.1.2024 

Protokół nr LIV/2024 

LIV Sesja w dniu 23 lutego 2024 r. zwołana w trybie nadzwyczajnym na wniosek 
wójta gminy. 
Obrady rozpoczęto 23 lutego 2024 r. o godz. 10:00, a zakończono o godz. 11:31 
tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Agata Bernaciak 
2. Karolina Biniek 
3. Renata Brzezowska 
4. Adam Hume 
5. Renata Krawczyk 
6. Ewa Kuchta 
7. Zbigniew Ogłoza 
8. Marek Piątkowski 
9. Tomasz Przybył 
10. Jolanta Rogozińska 
11. Ewa Sipa 
12. Józef Stańczyk 
13. Rafał Staszewski 
14. Zbigniew Ślusarczyk 
15. Krzysztof Waszczyk 

W posiedzeniu udział wzięli: 

Pan Paweł Mamrot – Wójt Gminy;                                                                                   

Pan Daniel Jasion - Zastępca Wójta Gminy;                                                                           

Pan Michał Boraniecki-Skarbnik Gminy;                                                                                                                           

Pan Jerzy Pietruszka -Kierownik GZO                                                                                       

Protokołowała Małgorzata Szulc – Referent Referatu Organizacyjnego. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
W dyskusji wzięli udział: 

 
- Pani  Jolanta Rogozińska Przewodnicząca Rady Gminy – o godzinie 10:00 
otworzyła obrady LIV Sesji Rady Gminy Aleksandrów. Po powitaniu zebranych 
stwierdziła, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co 
wobec ustawowego składu Rady Gminy Aleksandrów wynoszącego obecnie 15 
radnych stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 



 
 
 
2. Informacja o porządku obrad. 
 
W dyskusji wzięli udział: 

 
-Pan Paweł Mamrot-Wójt Gminy omówił wniosek w sprawie zwołania sesji w trybie 
nadzwyczajnym. Poinformował, że powodem zwołania tej sesji jest potrzeba podjęcia 
uchwał przez Radę Gminy Aleksandrów. Głównym tematem wiodącym naszego 
dzisiejszego spotkania, naszej sesji Rady Gminy są zmiany w załączniku 
inwestycyjnym do uchwały budżetowej na rok 2024. Wynikają one z bieżącej pracy 
naszego urzędu i systematycznej pracy nad ogłaszaniem postępowań przetargowych 
na realizację zadań, które są sfinansowane ze środków zewnętrznych. Uchwały 
spraw bieżących z zakresu funkcjonowania placówek oświatowych, którą omówi pan 
kierownik Jerzy Pietruszka. Mamy również uchwałę dotyczącą wysokości 
ekwiwalentu dla naszych druhów strażaków. Jak również mamy projekt uchwały 
dotyczący przejęcia w zarząd drogi, kolejnej drogi powiatowej na naszym terenie. 
Jest to odcinek drogi od miejscowości Rożenek do miejscowości Siucice. Jestem po 
rozmowach z Zarządem Dróg Powiatowych, jak również z zarządem Powiatu 
Piotrkowskiego. Wzorem, dobrej praktyki z poprzednich tego typu inwestycji 
chciałbym zaproponować państwu przejęcie tej drogi, tego odcinka w Zarząd przez 
Gminę Aleksandrów. Uważam, że Samorząd Gminy Aleksandrów powinien 
opracować dokumentację projektową dla tego zadania, abyśmy byli przygotowani do 
złożenia wniosku aplikacyjnego w ramach środków zewnętrznych, o których mówi 
się, o których czytamy. W załączniku inwestycyjnym mamy również drogę Skotniki-
Józefów, z przeznaczoną kwotą na wykonanie dokumentacji projektowej. Pan wójt 
poinformował, że podpisał umowę z jednostką projektową na opracowanie 
dokumentacji dla pierwszego odcinka w ramach realizacji tego zadania. To samo 
dotyczyłoby również wspomnianej drogi Rożenek-Siucice. Jak również chcemy 
opracować dokumentację projektową. I też omówię dokładnie to zwiększenie                          
w budżecie dla odcinka drogi Kotuszów, Borowiec na długości około 550 metrów.                 
Od skrzyżowania w miejscowości Kotuszów, gdzie mamy uregulowany pas drogowy.                
I żeby czekała na wniosek aplikacyjny, jeśli chodzi o dofinansowanie zewnętrzne ze 
środków unijnych. Powiat Piotrkowski, widząc nasze tutaj zaangażowanie w 
inwestycje na drogach powiatowych, będzie uczestniczył w partycypacji, jeśli chodzi 
o wkład własny. Jak to mieliśmy dotychczas ustalone w wysokości 50%.                               
W załączniku inwestycyjnym mamy też ujęte zadanie, które było od 2 lat w naszym 
budżecie. Czyli budowa nowego ujęcia wody wraz z modernizacją ujęć istniejących 
celem zapewnienia wody dla mieszkańców Gminy Aleksandrów. Wykonawca oddał 
nam to zadanie w samej końcówce roku 2023, jak argumentował z przyczyn 
obiektywnych, administracyjnych, przedłużył się termin realizacji tego zadania, 
chcemy rozliczyć się z wykonawcą. Dlatego też to zadanie, jeśli chodzi o kwoty 
finansowe, pojawia się w załączniku roku 2024, ale ma to tylko charakter zapłaty.                           
W załączniku inwestycyjnym jest budowa przydomowych oczyszczalni ścieków etap 
czwarty z zabezpieczoną kwotą, na to cel pozyskaliśmy dofinansowanie z Urzędu 
Marszałkowskiego Województwa Łódzkiego w ramach programu rozwoju obszarów 
wiejskich. Będzie to 95 sztuk. Postępują prace dotyczące dokumentacji projektowej 
dla miejscowości Jaksonek droga krajowa 74. W załączniku inwestycyjnym mamy 



również 2 drogi powiatowe, które Gmina Aleksandrów w roku ubiegłym przejęła                      
w zarząd. Myślę tutaj o przebudowie drogi powiatowej Prymusowa Wola-Paradyż, 
Skórkowice-Reczków na długości 990 metrów. Jak również przebudowa drogi 
powiatowej Przedbórz-Skotniki-Jaksonek-Radonia-Błogie Szlacheckie również 990 
metrów. W tym roku przebudujemy odcinek od skrzyżowania drogi krajowej 74                                          
w miejscowości Jaksonek w kierunku na Gminę Mniszków.  
Pan Wójt omówił załącznik inwestycyjny: 

• przebudowa drogi gminnej Borowiec-Kotuszów, 90 000, jest tutaj kwota 
zabezpieczona na czynności geodezyjne na odcinku tej drogi od naszej 
realizacji ubiegłorocznej do tego odcinka, o którym wspomniałem, że ma 
uregulowany stan prawny. Mamy tam kłopoty z ponad 30 działkami, które 
muszą zostać uregulowane pod względem geodezyjnym. W tej kwocie 
zabezpieczamy środki na czynności geodezyjne, jak również zabezpieczamy 
kwotę na opracowanie dokumentacji projektowej dla wspomnianego przeze 
mnie odcinka o długości około pół kilometra; 

• przebudowa drogi Skotniki-Józefów Stary, tak jak wspomniałem, podpisana 
została umowa z jednostką projektową na opracowanie dokumentacji 
projektowej. I bardzo chciałbym, aby nasz Samorząd w ramach potencjalnie 
kolejnych naborów ze środków unijnych, z racji tego, że to jest droga, która                 
w tej chwili ma status drogi gminnej. Ale z naszego punktu widzenia, ona ma 
charakter strategiczny; 

• kolejne zadanie również dotyczy miejscowości Skotniki. Ja tylko przypomnę, 
że w ramach programu, który państwo Radni powinni pamiętać, Magia Pilicy, 
zrealizowaliśmy utwardzenie drogi w miejscowości Skotniki. To jest ten 
odcinek drogi obok naszego pięknego dębu Mikołaj. Tam pojawiają się nowe 
wnioski o wydanie warunków zabudowy. To cieszy, że w tej miejscowości 
będą pojawiać się nowe lokalizacje infrastrukturalne, jeśli chodzi o budowę 
domów. I chcemy tam położyć nakładkę bitumiczną, aby zachować to, co 
zostało wykonane w ramach realizacji wcześniejszego zadania projektowego; 

• kolejne zadanie w ramach dróg wewnętrznych jest to miejscowość Borowiec 
Budynek, dla tej lokalizacji przeprowadziliśmy postępowanie jak również 
została przygotowana dokumentacja projektowa. Tu jesteśmy już w pełni 
przygotowani do wykonania tego odcinka drogi; 

• następne zadanie droga wewnętrzna w miejscowości Justynów, również                      
z opracowaną dokumentacją projektową, do granic administracyjnych z Gminą 
Żarnów; 

• następne zadanie Sieczka-Opoczniaki, mamy opracowaną dokumentację 
projektową; 

• przebudowa drogi wewnętrznej w miejscowościach Wolica, Stara Kolonia, 
etap 2; 

• przebudowa drogi wewnętrznej w miejscowości Dąbrowa nad Czarną; 

• Dąbrówka, Łączki- te drogi są bardzo dokładnie poszeregowane z uwagi na 
kategorie, z uwagi na drogi wewnętrzne i to jest od skrzyżowania Dąbrówka, 
Łączki w prawo, w kierunku, tam mamy kilka lokalizacji zabudowanych, kilka 
działek. Jest to odcinek około 300 metrów; 

• droga wewnętrzna w miejscowości Kawęczyn jest to odcinek drogi od naszych 
krzyżówek Kawęczyńskich w kierunku na Dąbrówkę po lewej stronie; 

• następne zadanie jest to miejscowość Ostrów na tak zwanym Ostrowie nad 
Rzeką, chcemy wykonać nawierzchnię bitumiczną na długości ponad pół 
kilometra; 



• droga wewnętrzna w miejscowości Siucice. W miejscowości Siucice Kolonia. 
Przysiułek. Karczówka. Myślę, że osoby zainteresowane, pan Radny 
konkretnie wie, o którą lokalizację chodzi. Mamy tam 4, nawet więcej, 5 
gospodarstw. Chcemy doprowadzić drogę bitumiczną; 

• kolejny odcinek jest to miejscowość Stara Kolonia, jest to odcinek drogi                     
w kierunku na Skórkowice i przed figurką skręcamy w lewo; 

• kolejne 2 odcinki dotyczą miejscowości Szarbsko-Borek, proszę państwa,                           
w kierunku na Zygmuntów. Druga lokalizacja dotyczy Szarbska, gdzie obok 
nie chciałbym może używać nazwisk, ale państwo kojarzą, tam też mamy 
bardzo ładny dworek z 1908 roku; 

• kolejny odcinek drogi wewnętrznej, miejscowość Taraska, skansen lokalny, 
regionalny i dalej, po uregulowaniu stanu prawnego z lasami państwowymi, 
możemy już wykonać odcinek drogi bitumicznej, doprowadzający 
bezpośrednio do drogi wyremontowanej przez nas w roku ubiegłym do drogi 
powiatowej w kierunku na Sulejów; 

• kolejny odcinek drogi to jest miejscowość Włodzimierzów, dokładnie jest to 
łącznik pomiędzy Dąbrową nad Czarną Kolonia a Włodzimierzowem; 

• następne zadania to budowa drogi w miejscowości Janikowice, jesteśmy po 
spotkaniu z Wojewódzkim Biurem Geodezyjnym i na początek marca zostało 
zaplanowane spotkanie z mieszkańcami Janikowice Łączki celem 
przedstawienia całej propozycji geodezyjnej dotyczącej scalenia działek na 
tym terenie. Państwo, którzy tam przejeżdżają, wiedzą, że mamy wykonany 
fragment drogi bitumicznej. Następnie pojawia się destrukt. I później bardzo 
poważny taki galimatias, wręcz używając jego określonego określenia, 
geodezyjny chcemy to uregulować i chcemy wykonać masę bitumiczną na tym 
odcinku drogi; 

• kolejne zadanie to jest budowa drogi w miejscowości Wolica, jest to odcinek 
drogi w miejscowości Wolica, prowadzący w kierunku na Justynów a 
dokładnie w kierunku na przysiółek Matyldów; 

• zwiększamy środki finansowe na przebudowę drogi wewnętrznej w 
miejscowościach Stara Dąbrówka, Kępina; 

• mamy również w załączniku inwestycyjnym kwestie dotyczącą 
zagospodarowania centrum Kotuszowa, ponieważ był to temat wielokrotnie na 
naszej sesjach, gdzie mówiliśmy o możliwości pozyskania dofinansowania. 
Chcę tutaj przekazać informację, że Gmina Aleksandrów jako pierwsza                    
w województwie łódzkim złożyła w pełni kompletny wniosek aplikacyjny na                       
to zadanie. Oczywiście bez decyzji Zarządu Województwa Łódzkiego nie 
możemy mówić, że to zadanie będzie w pełni realizowane. Ale mam dużą 
nadzieję, że tak będzie; 

• centrum miejscowości Wólka Skotnicka, czyli staw środkowy numer 2. 
Złożyliśmy wniosek aplikacyjny w ramach kolejnego naboru ogłoszonego 
przez Samorząd Województwa Łódzkiego; 

• w dniu dzisiejszym podpiszę postępowanie przetargowe na zmianę sposobu 
użytkowania części budynku mieszkalnego na rehabilitację gminną; 

• nowe zadanie, modernizacja obiektu Strażnicy Komendy Miejskiej PSP                    
w Piotrkowie Trybunalskim. Komendant miejski Państwa Straży Pożarnej 
zwrócił się z wnioskiem do Samorządu Gminy Aleksandrów o wsparcie 
finansowe dla modernizacji komendy miejskiej i Państwowej Straży                           
w Piotrkowie Trybunalskim. Ale wskazał również, że w ramach tego zadania 
będzie wyremontowany magazyn zarządzania kryzysowego o charakterze 



powiatowym. Myślę, że to nas przekonuje, abyśmy tą kwotę 20 000 zł, 
przeznaczyli na wsparcie tego zadania. Jako Gmina korzystaliśmy z tegoż 
magazynu podczas różnego rodzaju kataklizmów, które doświadczały Gminę 
Aleksandrów. Myślę, że warto byłoby, abyśmy jako gmina z powiatu 
piotrkowskiego, ziemskiego również wsparli realizację tego zadania; 

• sala gimnastyczna, zadanie jest realizowane terminowo. Mam nadzieję, że 
będziemy mogli w marcu, bądź też w kwietniu uczestniczyć w uroczystym 
otwarciu nowej sali gimnastycznej przy szkole podstawowej w Skotnikach; 

• modernizacja oświetlenia na terenie Gminy Aleksandrów, rządowy fundusz 
Polski Ład, to jest w ramach rządowego programu Rozświetlamy Polskę. 
Gmina Aleksandrów na ten cel otrzymała dofinansowanie w wysokości 1 216 
000 zł, będzie wymagany wkład własny na wysokości około 280 000 zł. Pan 
Skarbnik dał zielone światło, jeśli chodzi o wysokość tego wkładu własnego. 
Samorząd Gminy Aleksandrów będzie dokładał wszelkich starań, aby być 
przygotowany pod względem stanu prawnego, pod względem 
dokumentacyjnym do realizacji kolejnych zadań drogowych. 
 
Porządek Posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Informacja o porządku obrad. 
3. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a. Uchwała w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 
nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania pobieranych opłat 
oraz ustalenia form i specjalności kształcenia nauczycieli szkół, dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Aleksandrów w roku 2024. 

b. Uchwała w sprawie przejęcia od Powiatu Piotrkowskiego zadania publicznego                    
w zakresie zarządzania odcinkiem drogi powiatowej Nr 1503E Rożenek – 
Siucice na odcinku 4,41 km. 

c. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 
strażaków ratowników OSP za udział w działaniu ratowniczym, akcji 
ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu.  

d. Zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej oraz 
prognozy długu Gminy Aleksandrów na lata 2024-2027. 

e. Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Aleksandrów na 2024 rok. 

4. Sprawy różne. 
5. Zakończenie posiedzenia. 

 
3. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 
a) Uchwała w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 
nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania pobieranych opłat 
oraz ustalenia form i specjalności kształcenia nauczycieli szkół, dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Aleksandrów w roku 2024. 
 
W dyskusji wzięli udział: 
 
- Pan Jerzy Pietruszka-Kierownik GZO omówił projekt uchwały w sprawie planu 
dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, ustalenia maksymalnej 
kwoty dofinansowania pobieranych opłat oraz ustalenia form i specjalności 



kształcenia nauczycieli szkół, dla których organem prowadzącym jest Gmina 
Aleksandrów w roku 2024. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 
nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania pobieranych opłat oraz 
ustalenia form i specjalności kształcenia nauczycieli szkół, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Aleksandrów w roku 2024.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Karolina Biniek, Renata Brzezowska, Adam Hume, Renata Krawczyk, Ewa Kuchta, 
Zbigniew Ogłoza, Marek Piątkowski, Tomasz Przybył, Jolanta Rogozińska, Ewa Sipa, 
Józef Stańczyk, Rafał Staszewski, Zbigniew Ślusarczyk, Krzysztof Waszczyk 
NIEOBECNI (1) 
Agata Bernaciak 
 
Uchwała Nr LIV/360/2024 
 
b) Uchwała w sprawie przejęcia od Powiatu Piotrkowskiego zadania 
publicznego w zakresie zarządzania odcinkiem drogi powiatowej Nr 1503E 
Rożenek – Siucice na odcinku 4,41 km. 
 
-Pani Jolanta Rogozińska-Przewodnicząca Rady Gminy Aleksandrów 
poinformowała, że projekt przedmiotowej uchwały omówił Pan Wójt w pkt nr 2.  
 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie przejęcia od Powiatu Piotrkowskiego zadania publicznego                     
w zakresie zarządzania odcinkiem drogi powiatowej Nr 1503E Rożenek – Siucice na 
odcinku 4,41 km.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Karolina Biniek, Renata Brzezowska, Adam Hume, Renata Krawczyk, Ewa Kuchta, 
Zbigniew Ogłoza, Marek Piątkowski, Tomasz Przybył, Jolanta Rogozińska, Ewa Sipa, 
Józef Stańczyk, Rafał Staszewski, Zbigniew Ślusarczyk, Krzysztof Waszczyk 
NIEOBECNI (1) 
Agata Bernaciak 
 
Uchwała Nr LIV/361/2024 
 
 
c) Uchwała w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 



strażaków ratowników OSP za udział w działaniu ratowniczym, akcji 
ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu.  
 
W dyskusji wzięli udział: 
 
- Daniel Jasion-Zastępca Wójta Gminy omówił projekt uchwały w sprawie ustalenia 
wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników OSP za udział                      
w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu.  
 
- Pan Rafał Staszewski-Radny zabrał głos w sprawie przedmiotowej uchwały: 
wnioskuje o podniesienie tych stawek, szczególnie, jeśli chodzi o szkolenie młodych 
kandydatów na druhów. Dlatego, że coraz mniej młodzieży zgłasza się do jednostek. 
Takie szkolenie trwa dosyć długo, zajmuje też czas w weekendy i może to byłaby 
jakaś większa motywacja do tego, żeby przystąpić, bo za kilka lat będzie brakowało 
nam druhów w gminie. 
 
- Pan Krzysztof Waszczyk-Radny zabrał głos w sprawie przedmiotowej uchwały. 
Podkreślił, że ogólnie rzecz biorąc, problem jest dosyć poważny, bo druhów na 
terenie gminy zbytnio nie przybywa a cena za godzinę szkolenia jest zbyt niska przy 
dzisiejszych realiach ile życie kosztuje. Każdy młody człowiek pójdzie do 
jakiejkolwiek innej pracy, niż ma poświęcić czas na szkolenie, na dobrą sprawę. Pan 
radny uważa, że za udział w akcji ratowniczej też powinniśmy troszeczkę podnieść, 
żeby kwota za ratowanie życia i zdrowia ludzi była godna tego poświęcenia, 
ewentualnie zrobić chwilę przerwy, żeby przedyskutować jakie kwoty ustalić aby 
wszyscy byli zgodni.  
 
- Pan Paweł Mamrot-Wójt Gminy podkreślił,  że za udział w działaniu ratowniczym, 
akcji ratowniczej zaproponowaliśmy państwu w przedłożonym projekcie kwotę 
wyższą. Wyższa niż ta, o której rozmawialiśmy na posiedzeniu Zarządu. Chcemy po 
prostu, żeby nasi druhowie byli docenieni. Natomiast, jeśli chodzi o udział                       
w szkoleniu lub ćwiczeniu, jak najbardziej jestem otwarty tutaj na dyskusję                          
z państwem Radnymi w tym zakresie. Myślę, że jeśli pani Przewodnicząca zechce 
uwzględnić wniosek też taki formalny, który padł ze strony pana Radnego Krzysztofa 
o przerwę 5, 10 minutową w posiedzeniu dzisiejszym, warto abyśmy sobie to też 
merytorycznie i finansowo przedyskutowali. 
 
- Pani Jolanta Rogozińska-Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła 15 min przerwy 
w obradach. 
 
- Pani Jolanta Rogozińska-Przewodnicząca Rady Gminy po przerwie poddała pod 
głosowanie wniosek Radnego Rafała Staszewskiego i Radnego Krzysztofa 
Waszczyka  o zmianę w projekcie omawianej uchwały kwot ekwiwalentu: § 1. Ustala 
się wysokość ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych 
Straży Pożarnych z terenu Gminy Aleksandrów naliczanego za każdą rozpoczętą 
godzinę liczoną od zgłoszenia wyjazdu z jednostki ochotniczej straży pożarnej, bez 
względu na liczbę wyjazdów w ciągu jednej godziny oraz kandydatów na strażaka 
ratownika OSP – za każdą rozpoczętą godzinę szkolenia, w wysokości: 1) za udział 
w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej - 23,00zł; 2) za udział w szkoleniu lub 
ćwiczeniu - 13,00zł .  



  
Głosowano wniosek w sprawie: 
 
Radny Rafał Staszewski i Radny Krzysztof Waszczyk wnoszą wniosek o zmianę 
w projekcie omawianej uchwały kwot ekwiwalentu: § 1. Ustala się wysokość 
ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych 
z terenu Gminy Aleksandrów naliczanego za każdą rozpoczętą godzinę liczoną od 
zgłoszenia wyjazdu z jednostki ochotniczej straży pożarnej, bez względu na liczbę 
wyjazdów w ciągu jednej godziny oraz kandydatów na strażaka ratownika OSP – za 
każdą rozpoczętą godzinę szkolenia, w wysokości: 1) za udział w działaniu 
ratowniczym, akcji ratowniczej - 23,00zł; 2) za udział w szkoleniu lub ćwiczeniu - 
13,00zł .  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Karolina Biniek, Renata Brzezowska, Adam Hume, Renata Krawczyk, Ewa Kuchta, 
Zbigniew Ogłoza, Marek Piątkowski, Tomasz Przybył, Jolanta Rogozińska, Ewa Sipa, 
Józef Stańczyk, Rafał Staszewski, Zbigniew Ślusarczyk, Krzysztof Waszczyk 
NIEOBECNI (1) 
Agata Bernaciak 
 
 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 
ratowników OSP za udział w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub 
ćwiczeniu.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Karolina Biniek, Renata Brzezowska, Adam Hume, Renata Krawczyk, Ewa Kuchta, 
Zbigniew Ogłoza, Marek Piątkowski, Tomasz Przybył, Jolanta Rogozińska, Ewa Sipa, 
Józef Stańczyk, Rafał Staszewski, Zbigniew Ślusarczyk, Krzysztof Waszczyk 
NIEOBECNI (1) 
Agata Bernaciak 
 
Uchwała Nr LIV/362/2024 
 
d) Zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej oraz 
prognozy długu Gminy Aleksandrów na lata 2024-2027. 
 
W dyskusji wzięli udział: 
 
- Pan Michał Boraniecki-Skarbnik Gminy omówił jednocześnie projekt zmieniająca 
uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej oraz prognozy długu Gminy 



Aleksandrów na lata 2024-2027 oraz projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 
gminy Aleksandrów na 2024 rok. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
Zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej oraz prognozy 
długu Gminy Aleksandrów na lata 2024-2027.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Karolina Biniek, Renata Brzezowska, Adam Hume, Renata Krawczyk, Ewa Kuchta, 
Zbigniew Ogłoza, Marek Piątkowski, Tomasz Przybył, Jolanta Rogozińska, Ewa Sipa, 
Józef Stańczyk, Rafał Staszewski, Zbigniew Ślusarczyk, Krzysztof Waszczyk 
NIEOBECNI (1) 
Agata Bernaciak 
 
 
Uchwała Nr LIV/363/2024 
 
e) Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Aleksandrów na 2024 rok. 
 
Pan Michał Boraniecki -Skarbnik Gminy omówił projekt uchwał w pkt 3 litera „d”. 
 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Aleksandrów na 2024 rok. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Karolina Biniek, Renata Brzezowska, Adam Hume, Renata Krawczyk, Ewa Kuchta, 
Zbigniew Ogłoza, Marek Piątkowski, Tomasz Przybył, Jolanta Rogozińska, Ewa Sipa, 
Józef Stańczyk, Rafał Staszewski, Zbigniew Ślusarczyk, Krzysztof Waszczyk 
NIEOBECNI (1) 
Agata Bernaciak 
 
Uchwała Nr LIV/364/2024 
 
4. Sprawy różne. 
 
W dyskusji wzięli udział: 
 
- Pan Krzysztof Waszczyk-Radny zabrał głos w następujących sprawach: 
zgłasza remont łącznika w miejscowości Dębowa Góra, prośba, aby w miarę 
możliwości ewentualnie koparką wyrównać nierówności, ponieważ po zimie doga jest 
w tragicznym stanie. Prośba o szybką interwencję.  



  
- Pani Renata Brzezowska-Radna zapytała na jakiej długości jest planowana 
przebudowa drogi Skotniki, Józefów w pierwszym etapie? 
  
- Pan Zbigniew Ogłoza-Radny zabrał głos w następujących sprawach:  

• w imieniu swoim i mieszkańców podziękował za  ,,Remont zbiornika wodnego 
służącego małej retencji w centrum miejscowości Wólka Skotnicka”; 

• wszyscy Mieszkańcy czekają na następne remonty i prośba o udrożnienie 
rowu ponieważ woda zalewa łąki na tym odcinku właśnie od stawu do drogi 
głównej; 

• następnie prośba o wycinkę odrostów przy drodze powiatowej na odcinku od 
Starej. 

 
- Pan Józef Stańczyk-Wiceprzewodniczący Rady Gminy zabrał głos                             
w następujących sprawach:  

• sprawa fotowoltaiki-wczoraj zgłosił się mieszkaniec, który założył sobie 
fotowoltaikę. Energetyka założyła mu licznik dwukierunkowy 28 grudnia 2023 
r., w miesiącu styczniu wysłał pismo do Rzeszowa i otrzymał odpowiedź, że 
będzie rozliczany na  nowych zasadach, a nie na starych. Rozmawiałem 
wstępnie z jedną z pań tutaj w urzędzie, kazała mu jeszcze raz pismo pisać -
prośba o wyjaśnienie  tej sprawy fotowoltaiki; 

• udrożnienie rowów, chodzi o ten od Kotuszowa, co jest zaczęty, tam był 
kopany, w kierunku rzeki, Wójt wie, że teraz nawet na tym budynku ma być 
droga robiona, tam ten przepust ma nie wchodzić w grę, no ale te łąki są 
zalewane cały czas i to wszystko stoi. Nie przepuszcza ten przepust tutaj, bo 
nie ma tam odpływu dalej w kierunku lasu, woda cały czas krąży i wchodzi do 
piwnic ludziom bo nie ma odpływu, ta woda stoi tam cały czas. Także nie 
mówię to, że to trzeba by było robić już.  Prośba, aby przyszłościowo, jakby 
było sucho coś z tym problemem zrobić, czy tam gdzieś przekopać, czy 
przeorać jakimś pługiem leśnym, żeby woda miała bardziej odprowadzenie, 
żeby jej ubywało tam,  tak to stoją rozlewiska normalnie, jak na dzień 
dzisiejszy; 

• prośba o remont drogi w kierunku Wójcina, bo samochodów tam przebywa. 
 
- Pani Ewa Kuchta-Radna zapytała czy jest w ogóle taka możliwość, żeby wymienić 
lampę uliczną na słupie? 
 
- Pan Adam Hume-Radny zabrał głos w następujących sprawach: 

• udrożnienie rowu w miejscowości Stara, tam zalewa łąki. No nie ma tam  
odpływu, od Skórkowic ta woda, co tu płynie od Wolicy, po prostu stoi na 
niektórych posesjach mieszkańców. 

 
 
- Pan Paweł Mamrot-Wójt Gminy odniósł się do wypowiedzi Państwa radnych: 

• jeśli chodzi o remonty dróg wewnętrznych, które nie mają nawierzchni 
bitumicznej i chcę od razu uspokoić państwa Radnych, podejdziemy do tego                       
w sposób rozsądny. Państwo Radni zauważyli, że w załączniku inwestycyjnym 
mamy na chwilę obecną przyjęte około 20 odcinków dróg, które pojawią się                         
z nawierzchnią bitumiczną. Więc chcę państwa uspokoić, że tam gdzie 
regulujemy stan prawny i nie jesteśmy jeszcze w stanie wykonać w tym roku 



masy bitumicznej, Nie będziemy żałować materiału, żeby to wykonać w 
sposób prawidłowy i postaramy się, żeby to było jak najszybciej. Zarówno 
dotyczy to wniosku zgłoszonego co do łącznika Dębowa Góra, jak również 
drogi Wójcin, Kotuszów. Będzie również zlecenie na wykonanie remontu 
bieżącego. Ale proszę mieć też z tyłu głowy, że chcemy, aby ta inwestycja, 
jeśli chodzi o masę bitumiczną, pojawiła się jak najszybciej. Optymalnie byłoby 
w okresie przedżniwnym, żeby rolnicy i mieszkańcy, jak również wszyscy 
przejeżdżający, mogli korzystać z nowej drogi. Tam pan Radny podniósł 
pewną kwestię dotyczącą realizacji tej inwestycji. Jest to przedyskutowane                  
z panem projektantem. Będzie to rozsądnie i myślę, że to będzie dobre 
połączenie z sąsiadami z Paradyża; 

• co do takich kwestii bieżących, między innymi zgłoszonych przez panią Ewę, 
jeśli chodzi o lampy, to w projekcie mamy założoną modernizację 860 
punktów. Więc to dzisiejsze zgłoszenie pani Radnej przekaże do pana 
Arkadiusza i skrupulatnie będziemy notować te wszystkie rzeczy plus to, co 
jeszcze mamy z państwa wniosków, państwa Radnych, państwa Sołtysów                  
z lat ubiegłych a co nie zostało przez nas zrealizowane jesienią 2023 roku; 

• odpowiadając na wniosek pana Radnego, pana Adama Hume, miałem okazję 
przed kilkoma dniami rozmawiać z panem Posłem teraz. Pan Radny pamięta, 
złożyliśmy w sposób oficjalny najpierw wspólnie interpelację na spotkaniu 
wtedy z Wiceministrem Podsekretarzem stanu, na spotkaniu z mieszkańcami 
Starej, Starej Kolonii. Pokłosiem tego było szybkie pismo z naszej strony. Pan 
Wiceminister obiecał, że przekaże to do Polskich Wód celem uregulowania 
stanu prawnego. Ja mu tą sprawę przypomniałem. Obiecał, że z punktu 
widzenia swojego poselskiego ten temat będzie dopilnowywał 
administracyjnie, aby to było jak najszybciej uregulowane; 

• skrzyżowanie tzw. Kotuszowskie i odprowadzenie wody z tamtego terenu, 
będziemy mieli sprzęt, zarówno jeśli chodzi o drogę Borowiec-Budynek. Gdzie 
będziemy to realizować i w jakikolwiek sposób w tym newralgicznym punkcie 
będziemy się musieli nad tym pochylić. Jeśli będzie nam dane o tym 
decydować, na etapie realizacji tego zadania inwestycyjnego. Myślę, że każdy 
wykonawca będzie zainteresowany tym, aby wykonać drogę w sposób 
prawidłowy i aby nie mieć zgłoszeń reklamacyjnych. Więc te kwestie proszę, 
abyśmy uregulowali na bieżąco podczas realizacji. Ja tylko mogę państwu 
Radnym obiecać, że nie będziemy zwlekać z postępowaniami przetargowymi 
jeśli chodzi o drogi, żebyście państwo tych wniosków ze strony mieszkańców 
mieli mniej; 

• kwestia wycinki drzew przy drogach powiatowych, wewnętrznych. Jesienią 
przy modernizacji oświetlenia została wykonana część prac, tego jest 
naprawdę bardzo dużo. Część prac dzięki dobrej współpracy z Zarządem 
Dróg Powiatowych zostało zrealizowane również na wniosek państwa 
Radnych jesienią poprzedniego roku, latem, jesienią poprzedniego roku.                   
W tym okresie nowego roku już część prac mamy wykonanych, między innymi 
na tej, no chyba jednej z najważniejszych dróg, czyli powiedzmy Jaksonek, 
Skotniki, wygląda to naprawdę zupełnie inaczej. Ta droga się otwiera. To jest 
nawet z punktu widzenia każdego bezpieczeństwa, komfortu podróżowania ze 
wszech miar jak najlepsza rzecz. Panie Radny, ten odcinek wnioskowany 
przez pana, przez pana radnego też został przekazany do Zarządu Dróg 
Powiatowych; 



• temat fotowoltaika OZE- poza kwestiami formalnymi, ja chcę państwu 
powiedzieć, że na ten moment praktycznie nie mam tylko zgłoszeń z 2 
miejscowości, Justynów i Janikowice, gdzie modernizacja stacji TRAFO była 
dokonana w ostatnim czasie. Pod względem eksploatacyjnym może być, 
przestrzegali nas inżynierowie, przestrzegali nas pracownicy PGE. Został 
skierowane w imieniu mieszkańców Gminy Aleksandrów pismo o 
modernizację do Rzeszowa, czyli tej głównej siedziby PGE, do Łodzi, do 
oddziału łódzkiego, do rejonu tomaszowskiego, jesteśmy na bieżąco                       
w kontakcie z posterunkiem energetycznym Opoczno. Zrobimy wszystko, co          
w naszej mocy pod względem administracyjnym, aby zachęcać, nakłaniać                 
i modernizować. Na naszym terenie jest przewidzianych do modernizacji 
jeszcze 5 Sołectw. Ma się to odbyć w najbliższych 3 latach. PGE wskazuje, że 
to są bardzo duże kwoty, które one muszą na ten cel asygnować. Ale ja mam 
nadzieję, że w najbliższym czasie rozpocznie się budowa linii średniego 
napięcia Ciechomin w kierunku na Myślibórz. W najbliższym czasie ma być 
modernizowana jedna z najstarszych linii energetycznych, czyli Dąbrowa nad 
Czarną, Włodzimierzów. Jak również z uwagi na to, co państwo Radni 
pamiętają, co mieliśmy w roku, jeśli dobrze pamiętam, 2016, 25.06, gdzie były 
duże straty w tej infrastrukturze energetycznej na terenach, które są zalesione. 
Więc PGE wie o tej sytuacji. Myślę, że będzie na miarę możliwości reagować 
w tej kwestii i wierzę, że nasi mieszkańcy też będą uczestniczyć w realizacji 
projektu OZE pompy ciepła. Przypomnę, mamy 238 wniosków. Wniosków                      
z województwa łódzkiego wpłynęło na kwotę blisko 1 000 000 000 zł. My 
złożyliśmy wszystkie uzupełnienia, wszystkie formalności dopełniliśmy. Mamy 
nadzieję, że może nie wszystkim się to udało, więc to się skróci ta kolejka, ale 
Zarząd Województwa Łódzkiego, jak również osoby, które zawodowo zajmują 
się funduszami europejskimi, wskazują, że jest duża szansa, że z nowego 
KPO środki finansowe będą dokładane na realizację zadań, szczególnie w 
zakresie OZE. Czy to zbilansuje nam tą energetykę na terenie Gminy? Nie 
odpowiem państwu. Myślę, że trzeba byłoby tutaj zasięgnąć opinii fachowców. 
Na pewno my zrobimy wszystko w tym zakresie. Natomiast ta osoba, o której 
wspomniał pan Radny, bardzo proszę, aby zechciała się tutaj zjawić w 
Urzędzie Gminy, trafić do pokoju, który zajmuje się inwestycjami. Jeśli 
nastąpiła taka kwestia formalna, na pewno postaramy się przy pomocy 
własnych pracowników, jak również pomocy obsługi prawnej, przygotować 
profesjonalną reklamację w tym zakresie. Nie odpowiem za jej skutek, ale na 
pewno zrobimy wszystko, żeby dopełnić i pomóc mieszkańcowi na 
najwyższym poziomie, jak możemy. 

 
Pan Wójt zaprosił państwa Radnych, państwa Sołtysów, przede wszystkim naszych 
mieszkańców na sobotę do Rożenka na rajd pierwszy szlakiem Powstania 
Styczniowego, połączony z odsłonięciem i poświęceniem odnowionego pomnika 
Powstańców Styczniowych w tej miejscowości. Będziemy szli na trasie Rożenek, 
Borowiec, Kalinków, Aleksandrów. Później spotykamy się w szkole podstawowej                 
w Aleksandrowie. Piękna akademia przygotowana przez uczniów szkoły 
podstawowej. Dla wszystkich uczestników rajdu; 

• w niedzielę 25.02 zaprasza  do sali gimnastycznej w Dąbrowie nad Czarną na 
turniej o Mistrzostwo Gminy Aleksandrów. W kategorii kobiet i mężczyzn. Jest 
to popularny sport na terenie naszej Gminy. Zaczynamy od godziny 14.30; 



• zaprasza szczególnie na przegląd piosenki biesiadnej i zapomnianej 50+, 
połączony z gminnymi obchodami Dnia Kobiet, który zostanie zorganizowany 
na terenie naszej Gminy w dniu 3.03. W niedzielę w hali sportowej w 
Aleksandrowie od godziny 16, chcę państwu powiedzieć, że w ramach 
przeglądu Piosenki Biesiadnej Zapomnianej mamy dużą grupę mieszkańców 
naszej Gminy, którzy zaprezentują swój talent wokalny. Zapraszam 
serdecznie, ale również zaprosiliśmy gości, państwo Anna i Romuald 
Spychalscy z koncertem Światowe przeboje we dwoje. Jak również pani 
Waleria Molenda, uczestniczka programu The Voice Senior, która wystąpi dla 
wszystkich uczestników tego spotkania. 

 
- Pani Renata Brzezowska-Radna przypomniała pytanie  o drodze Skotniki Mosty, 
mieszkańcy proszą o remont. 
 
- Pan Paweł Mamrot-Wójt Gminy w miejscowości Skotniki Mosty, na odcinku 
należącym do Gminy Aleksandrów, tak jak wspomniałem, odpowiadając na pytania 
wcześniejsze, postaramy się to wykonać jak najszybciej. Optymalnie, gdyby nam się 
to udało, w pierwszych 2 dekadach marca. Odcinek Skotniki, Józefów w pierwszym 
etapie, który planujemy jako etap rozbudowany, czyli skrzyżowanie, utwardzenie 
terenu, parkingi będzie wykonane na odcinku 990 metrów. Do momentu, który będzie 
odmierzony od skrzyżowania w tej miejscowości 990 metrów i ciąg dalszy jako etap 
kolejny. Wierzę, że uda nam się pozyskać środki zewnętrzne, czy to z programów 
być może rządowych, być może z programów unijnych. 
  
- Pan Daniel Jasion-Zastępca Wójta poinformował, iż w dniu wczorajszym Agencja 
Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa uruchomiła wsparcie dla producentów 
kukurydzy. Wnioski są przyjmowane do 29.02 w tych dniach biura Agencji będą 
czynne dłużej, do godziny 18.00, oraz w sobotę od 8.00 do 16.00. Na nasze 
województwo jest przeznaczona kwota 500 zł do hektara, z tego jeżeli te zasady się 
nie zmienią.  
 
- Pan Rafał Staszewski-Radny zabrał głos w następujących sprawach: jeśli chodzi                     
o tą przebudowę czy tam remont drogi w stronę Radoni, Jaksonku. Jak to się ma do 
planów modernizacji tej drogi w Jaksonku? Czy to będzie uwzględnione też, bo tam 
ma być przebudowane to skrzyżowanie. Czy to już będzie ten remont pierwszy, czy 
będzie uwzględniał jakby kolejne prace? 
 
- Pan Paweł Mamrot-Wójt Gminy projektant dla zadania inwestycyjnego Jaksonek 
przekazał swoje założenia projektowe osobie, która wykonuje nam pierwszy kilometr. 
I my mamy to uwzględnione. Może się zdarzyć tak, że my tą przebudowę tej drogi na 
tym pierwszym odcinku kilometrowym wykonamy wcześniej niż generalna dyrekcja 
swój odcinek. Ale tam jest dokładnie wyliczony pas drogowy dla Generalnej Dyrekcji. 
I od tego momentu my wejdziemy z realizacją. Ale chcę uspokoić tutaj pana 
Radnego, że jeśli dobrze wsłuchałem się w głos panów projektantów, od krawędzi 
jezdni drogi krajowej to jest 20 metrów. 20 metrów i później my przystępujemy                       
z przebudową. 
 
 
 



 
5. Zakończenie posiedzenia. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Aleksandrów 
Jolanta Rogozińska o godz. 11:31 tego samego dnia zamknęła obrady LIV Sesji 
Rady Gminy Aleksandrów. 
 

Transmisja z obrad LIV Sesji Rady Gminy Aleksandrów jest dostępna na stronie 

internetowej: 

https://esesja.tv/transmisja/46267/liv-sesja-rady-gminy-aleksandrow-23-lutego-

2024.htm 

Przewodnicząca Rady Gminy 

/-/Jolanta Rogozińska 

 

Przygotowała: Małgorzata Szulc Referent Referatu Organizacyjnego 
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